
PROTOKÓ   NR  98-23/2005Ł

Komisji Rozwoju Przestrzennego Rady Miasta Gda ska,ń
które   odby o si  ł ę 08  listopada  2005r.

Posiedzenie  Komisja rozpocz a  o  godz. 15,00ęł

Obecno :ść
W posiedzeniu  uczestniczy   6  osób, wg  za czonej listy obecno ci ł łą ś która stanowi za cznikłą  
nr  1  do niniejszego  porz dkuą

Nieobecna: radna  Ma gorzata Chmielł

Listy  obecno ci  pozosta ych  osób  uczestnicz cych   w  posiedzeniu  Komisji,  ś ł ą stanowią  
za czniki nr 2i 3  do niniejszego  protoko u. łą ł

Przewodnicz cy  Komisji   Tadeusz  M kal   ą ę powita  wszystkich   zebranych,  stwierdził ł 
quorum i przedstawi   porz dek posiedzenia,  ł ą zawarty w za czniku  nr 4 do protoko u,  łą ł  do 
którego  nie wniesiono uwag  i przyj to  jednog o nie – 5 g osami  za. ę ł ś ł

Porz dek posiedzenia:ą

1. Opiniowanie   projektu   uchwa y   w  sprawie   uchwalenia  Planuł  
Inwestycyjnego Miasta Gda ska  na lata 2006-2010   ń -  druk nr 1637.

2. Zapoznanie  si    z  pismem Prezydenta  Miasta  Gda skaę ń   w  sprawie 
negatywnej opinii Prezydenta  Miasta  w sprawie mo liwo ci zaliczenia  doż ś  
dróg gminnych ul. Gosty skiej, Wiosennej, Sierpniowej i Lipcowej  ń i zaj cieę  
stanowiska w tej sprawie.

3. Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.

PUNKT  1
Opiniowanie  projektu  uchwa y  w sprawie  uchwalenia Planu Inwestycyjnegoł  
Miasta Gda ska  na lata 2006-2010ń    -  druk nr 1637.

Radny Tadeusz M kal  - przewodnicz cy Komisjię ą
Komisja  11 pa dziernika  br.   wyst pi a  z wnioskiem do Prezydenta  Miasta   dot. WPI.,ź ą ł  
który  to wniosek  zosta   rozpatrzony i  wp yn a  w tej sprawie  odpowied .ł ł ęł ź
Przewodnicz cy  odczyta    pismo w  tej   sprawie,  ą ł które   stanowi  za cznik  nr   5   dołą  
niniejszego protoko u.ł

Przypomn , e  w trakcie   obrad  Komisji  w dniu 11.10.2005r.  na temat  WPI,  nast pi yę ż ą ł  
pewne kontrowersje  zwi zane z uk adem  drogowym., w zasadzie  z dwoma: z jedn   ulica i zą ł ą  
jednym ci giem ulicznym. ą
Komisja  wnioskowa a  o  to,  aby   przy pieszy  tempo     budowy  ulicy  ostowickiej.ł ś ć Ł  
Jednocze nie   w  dniu  dzisiejszym  chcieliby my  omówi   zasadno   realizacji  ci guś ś ć ść ą  
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ulicznego :  ulica  S owackiego   plus   Nowa  Ko ciuszki.  Z  informacji,   jakie   posiadał ś  
Komisja,  wynika,  e obci enie ruchem ulicy   Nowej Ko ciuszki jest  ponad dwukrotnież ąż ś  
mniejsze  ni   obci enie   ruchem  ulicy  ostowickiej,  a  realizacja   tych    dwóchż ąż Ł  
przedsi wzi   pokrywa   si .  A  zatem,  by   mo e,  e  jest   mo liwo   przesuni ciaę ęć ę ć ż ż ż ść ę  

rodków z ulicy  Nowej  Ko ciuszki na realizacje  ulicy  ostowickiej.  O przy pieszenieś ś Ł ś  
realizacji   tego ci gu  komunikacyjnego postuluj   wszystkie   Kluby    w  Radzie  Miastaą ą  
Gda ska. ń
Mieli cie nam  Pa stwo przedstawi   projekty  na te dwa przedsi wzi cia  inwestycyjne  iś ń ć ę ę  
uwarunkowania zwi zane z tymi inwestycjami. ą

Pan Jan Kosiedowski – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego SA 
Od  razu uprzedzam, e  mój stosunek  do ulicy ostowickiej jest emocjonalny , bo mieszkamż Ł  
na  Wzgórzu Mickiewicza i codziennie  do wiadczam  trudno ci i komplikacji wynikaj cychś ś ą  
z  zakorkowywania si   tej ulicy. ę
Przedstawi  krótk  medialn  prezentacj ,  aby  tutaj  w miar  syntetycznie zaprezentowaę ą ą ę ę ć 
problemy . A wi c  ulica   ostowicka  to nieca y  kilometr  trasy i  jest  to ulica zbiorcza. Wę Ł ł  
planie i w projekcie  przewiduje si   budow   dwóch  jezdni  po dwa  pasy  ruchu, obustronneę ę  
chodniki  i  cie ka  rowerowa. Mo liwo  prowadzenia linii  tramwajowej jest tyko  naś ż ż ść  
odcinku  od  ulicy Nowolipie w  kierunku  ulicy Kartuskiej i tak  to jest zaprojektowane w 
planie.  Mówi  o tym dlatego, bo czasami  s ycha   pytania, dlaczego ul. ostowick   nieę ł ć Ł ą  
mo na  pojecha   do  góry,  eby   zamkn   p tl  z  Che mem.  Nie  mo na,  bo   ulicaż ć ż ąć ę ę ł ż  

ostowicka  biegnie  w  naturalnym w wozie, obudowanym z  obu stron budynkami. CzŁ ą ęść 
tych  budynków, od strony cmentarza  musi ulec  rozbiórce. Jest  to wyj tkowo trudny teren,ą  
ale jednocze nie   dobrze  uzbrojony. W  ulicy  tej biegnie magistrala  wodoci gowa  fi 1000ś ą  
ze  Straszyna,  w rejonie   skrzy owania z ulic   Kartusk  biegnie  druga  magistrala, któraż ą ą  
koliduje   z  przebudowywanym skrzy owaniem  ulicy  Kartuskiej   i  ostowickiej,  biegnież Ł  
pe ne   uzbrojenie  :  kanalizacja   deszczowa,  sanitarna,  wodoci gi   lokalne,   kableł ą  
energetyczne, telekomunikacyjne.  Praktycznie  jest  tam wszystko.  G ówny  problem  tejł  
ulicy,  to  przede wszystkim  to, e   przenosi ona  ruch na poziomie  ok. 2 tysi cy pojazdów.ż ę  
W zale no ci od  pory  dnia  ulica  ta  zakorkowuje  si     raz  w jednym raz w  drugimż ś ę  
kierunku. Jest  to  w tej chwili trasa  zupe nie niewydolna, czas  przejazdu w  godzinie szczytuł  
to ok. 10-20 minut.
Blisko   cmentarza    tej  ulicy  spowodowa a, e  wi kszo    mieszka ców  tej  ulicyść ł ż ę ść ń  
utrzymuje   si  z   kamieniarstwa  i   obs ugi   cmentarza.  Wi c,  jakiekolwiek   negocjacjeę ł ę  
dotycz ce  wyw aszcze    s   szalenie  k opotliwe i  emocjonuj ce. ą ł ń ą ł ą
Docelowy   zakres   przebudowy   ulicy  ostowickiej,  to:   przebudowa   skrzy owania  iŁ ż  
poszerzenie  wlotów Armii  Krajowej  ,  przebudowa  parkingu z  uwagi  na rozszerzeniu  się 
przekroju ulicy ostowickei w rejonie pawilonów  handlowych (wjazd  g ówny do cmentarza),Ł ł  
utwardzenie  parkingu  przy  cmentarzu,  dwie jezdnie.  Na   odcinku od  ulicy  Kartuskiej 
zak ada si   wyburzenie  budynków  komunalnych.  ł ę
Z   wielowariantowej  koncepcji   wykonanej    ok.   pi   lat  temu   wybrano   wersjęć ę 
skrzy owania z  wysp  centraln  sterowanego  ruchem, którego  zalet   s   bardzo  du eż ą ą ą ą ż  
powierzchnie   akumulacyjne .Oprócz  bardzo   du ego  ruchu na kierunkach  g ównych, aż ł  
wi c  ul.  ostowicka,  Nowolipie  i  odwrotnie  s  du e  relacje   skr tne,  prawoskr tne  ię Ł ą ż ę ę  
lewoskr tne. Takie rozwi zanie  tego  skrzy owanie     powoduje stosunkowo ma e  ilo cię ą ż ł ś  
wyburze ,  a  uzyskuje si   du  akumulacj   i przepustowo . Dodatkowy i istotny elementń ę żą ę ść  
to zachowanie   wydzielonego  pasa na przysz e  torowisko tramwajowe. Równie   geometriał ż  
tego skrzy owania  jest dostosowana   do   budowy przysz ej linii tramwajowej. Od  stronyż ł  
zachodniej chodnik wzd u   ca ej  trasy i od strony wschodniej  chodnik i cie ka  rowerował ż ł ś ż  
dwukierunkowa. 
Poniewa    przedsi wzi cie   to jest   do   kosztowne, bo  ca o  inwestycji  to ok. 50 mln z ,ż ę ę ść ł ść ł  
to ca y  projekt  podzielono  na trzy etapy. ł
Pierwszy  -  chyba najwa niejszy   i  najbardziej  w tej   chwili uci liwy -  to  przebudoważ ąż  
skrzy owania ul. Kartuska – ostowicka – Nowolipie. W stosunku  do  pierwotnego  projektuż Ł  
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ograniczono  przebudow   istniej cej   jezdni,  pozostawiaj c   tylko pas   dziel cy  takieję ą ą ą  
szeroko ci,  eby  umo liwia   w  przysz o ci   torowiska  tramwajowego  i   praktycznieś ż ż ł ł ś  
przebudowa budowa  ulicy ostowickiej  ko czy aby  si  na  wysoko ci  skrzy owania zŁ ń ł ę ś ż  
ulic  pana Tadeusza.  Koszt netto ok. 16 mln z . Ca o   zadania  daje  si   bardzo  dobrzeą ł ł ść ę  
etapowa   z uwagi na to, e  istniej ce   skrzy owanie  biegnie po ladzie  jezdni  wschodniej,ć ż ą ż ś  
wi c  ca a  przebudowa  mo e  odbywa   si  bez  specjalnych   dodatkowych utrudnie  wę ł ż ć ę ń  
ruchu.
Drugie zadanie ,  rozwi zanie  docelowe, to poszerzenie wlotów  ulicy  Armii Krajowej  zą  
równoczesnym dodaniem pasa   ruchu  dla pojazdów  skr caj cych w lewo z kierunku ulicyę ą  

ostowieckiej  do   centrum  Miasta   W  pierwotnej  wersji  zak adali my  równie  kosztŁ ł ś ż  
przebudowy,   cznie  ze  skrzy owaniem  z  ulic    Wojskiego, parkingu i  dojazdów  dołą ż ą  
pawilonów i  cmentarza oraz   budow   parkingu  na  zapleczu  cmentarza. Tak  wygl da ybyę ą ł  
dwa  najpilniejsze  etapy  realizacji.  Obecnie g ównym problemem, w skimi gard ami dlał ą ł  
ca ej tej  trasy  jest skrzy owanie z  ulica Kartusk  i jednocze nie   skrzy owanie z   ul. Armiił ż ą ś ż  
Krajowej.  Zaleceniem komitetu  steruj cego  jest, aby z  drugiego  etapu  wy czy  parking,ą łą ć  
który  niekoniecznie musi by  realizowany, a  koszty jego s  znacz ce. ć ą ą
Pozostaje  trzeci  etap,  zamykaj cy   jakby ca o , tj. budowa  drugiej jezdni  na odcinkuą ł ść  

rodkowym, przebudowa   istniej cej  jezdni i  budowa  cie ki rowerowej.  Wbrew  pozoromś ą ś ż  
ten odcinek jest najbardziej kontrowersyjny, poniewa   wymaga wyw aszcze   ca ego  pasaż ł ń ł  
terenu. 
Zg osili my  pomys ,  aby   równocze nie  przyst pi   do realizacji  etapu    pierwszego  ił ś ł ś ą ć  
drugiego,   przez   co   roz adowujemy   dwa  najistotniejsze  elementy  powoduj ce   niskł ą ą 
przepustowo   i korki na  ulicy ostowickiej. ść Ł
Po realizacji  tych dwóch  etapów,  co stanowi  60% kosztów  przebudowy  ca ej   ulicy,ł  
uzyskuje  si   bardzo istotny   efekt, który  na par   lat mo e   od o y    budow  drugieję ę ż ł ż ć ę  
jezdni.

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy Komisjię ą
Poprosz    przedstawiciela  DRMG  o informacje na jakim etapie  s   przygotowania  do  teję ą  
inwestycji, czy  dokonane  s   wykupy  gruntów,   jakie  uzyskane  s  pozwolenia, a jakieą ą  
trzeba  jeszcze  uzyska . ć

Pan Pawe  muda Trzebiatowski  - przedstawiciel DRMGł Ż
Podstawa   do  opracowania  dokumentacji  by a  decyzja   o  warunkach   zabudowy   ił  
zagospodarowania terenu, której wa no   zosta a  okre lona  do 31 grudnia 2004 roku.  Wż ść ł ś  
okresie wa no ci  decyzji o warunkach zabudowy, zosta   z o ony wniosek o pozwolenie  naż ś ł ł ż  
budow .  Na   podstawie  z o onego  wniosku uzyskano  dla  górnego odcinka decyzje   oę ł ż  
pozwoleniu  na budow  i tam nie ma adnych  problemów  terenowo  prawnych.  Koszt  bruttoę ż  
ok. 10 mln z ., wa ne  pozwolenie  na budow . ł ż ę
Odcinek  dolny, którego  koszt  budowy   ok. 19,5 mln z  -  20 lutego 2005 Urz d  Miejskił ą  
wyda   postanowienie o  zawieszeniu   wydania  decyzji  o pozwoleniu  na  budow   do czasuł ę  
uregulowania stanu prawnego.  
Odcinek  górny  mo na  by   zacz  ju   realizowa  koszt ok. 10 mln z . ż ć ąć ż ć ł
Najtrudniejszy  do realizacji   to odcinek rodkowy.  S  tam do wyburzenia   cztery  budynkiś ą  
mieszkalne,   dokonano  trzech   podzia ów   nieruchomo ci  z   propozycj     dzia ekł ś ą ł  
zamiennych,   jedna   nieruchomo  prywatna  ma  nieuregulowane    sprawy   formalne  –ść  
spadkowe.   Czas   wykwaterowania   tych 4-ch   to ok. 2  lata  od daty  podpisania   aktu 
notarialnego (musz   wybudowa    nowe  domy).ą ć

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy Komisjię ą
Czy podane  koszty   zawieraj   w sobie  koszty zwi zane  z  pozyskaniem gruntu?ą ą

Pan Jan Kosiedowski – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego SA 
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Nie. S   to koszty wy cznie zwi zane z   robotami drogowymi   i  towarzysz cymi. A wi cą łą ą ą ę  
usuni cie  kolizji, przebudowa  uzbrojenia  i wszystkie  z tym zwi zane  sprawyę ą
Radny  Janusz Kasprowicz – cz onek Komisjił
Ja  rozumie, e  ten  rozleg y przestrzennie  w ze  ma  rozprowadzi     tylko  ruch, bo ul.ż ł ę ł ć  
Kartuska  nie jest  rozbudowywana.
 
Pan Jan Kosiedowski – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego SA 
Kartuska  nie jest  rozbudowywana, natomiast  g ówny  ruch   w tej chwili  odbywa  si   ul.ł ę  

ostowick   i Nowolipiem. Znacznie mniejsze  s  relacje  skr tne  w ulic   Kartusk ,  boŁ ą ą ę ę ą  
dosy  istotn   cz  jej ruchu przej a  Trasa  Armii Krajowej.  Taka geometria  daje juć ą ęść ęł ż 
docelow  przepustowo    tego  skrzy owania. ą ść ż
Miasto  Gda sk  przyst puje   do   budowy  kolejnego  odcinka  Trasy  Armii Krajowej i  mań ę  
ona przej  przede wszystkim  ruch z  centrum  do osiedla  Jasie  i innych  osiedli tamąć ń  
zlokalizowanych. Obni aj c  klas   Trasy  Armii Krajowej  mieszka cy  Jasienia  również ą ę ń ż 
uzyskuj  do niej  wi kszy  dost p. ą ę ę
Za o enie  jest takie, e  ulica  ostowicka  b dzie  obs ugiwa a  ruch z kierunku Oruniał ż ż Ł ę ł ł  
Górna   do  Wrzeszcza – jest  to g ówne ci enie  dla tej trasy. Natomiast  kierunek wschód –ł ąż  
zachód  w du ym stopniu ma przej   Trasa  Armii Krajowej.ż ąć

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy Komisjię ą
Przebudowa  ulicy  ostowickiej jest przewidziana na lata  2008-2009, przy czym planuje  siŁ ę 
na  to  tylko 20 mln z , bo wi cej nie mamy. Równolegle  rozpoczynamy  budow   trasył ę ę  
S owackiego od  ulicy Potokowej do ulicy Rzeczypospolitej.  Prosi bym o omówienie tej trasy.ł ł  

miem twierdzi , e odcinek tzw. Nowej Ko ciuszki powinien by    wstrzymany  w cz ci,Ś ć ż ś ć ęś  
a  cz   rodków  z  niej,  chocia    10 mln z    przeznaczy   na  odcinek górny ulicyęść ś ż ł ć  

ostowickiej. Z  informacji, jakie posiada Komisja  wynika, e obci enie ulicy  Ko ciuszkiŁ ż ąż ś  
wynosi  650-690   samochodów na godzin  szczytu , a na ulice y ostowickiej 1250-1300 i tenę Ł  
ruch b dzie  narasta , bo z roku  na  rok  pojawia  si   ponad tysi c  nowych mieszka   wę ł ę ą ń  
tamtym rejonie.  Warto  by oby zastanowi   si  , czy  w roku 2009 nie spowolni  budowył ć ę ć  
Nowej Ko ciuszki i do o y  co najmniej  10 mln z    do ulicy ostowickiej tak,  eby uzyskaś ł ż ć ł Ł ż ć 
ten efekt  ruchowy. 
Ulica  ódzka  jest wa nym elementem i tam równie   tworz  si  korki  i troch   dziwi mnieŁ ż ż ą ę ę  
brak przy pieszenia  –  za  niewielkie   pieni dze –  budowy brakuj cego, dwustumetrowegoś ą ą  
odcinka    ulicy   Wilanowskiej  –  jest   to  koszt  850  tys.  z .  Jest   to  jedna   z  tychł  
niedoko czonych ulic. Jest  to  lokalna  ulica, ale mog ca mie   wp yw na  ruch  dla wi kszejń ą ć ł ę  
ca o ci. ł ś

Pan Jan Kosiedowski – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego SA 
Tak si  dobrze  dla nas z o y o, e   zostali my  wytypowanie  przez  inwestora  prywatnego,ę ł ż ł ż ś  
firm  ECE   z  Hamburga   do   realizacji  projektu  przebudowy   Al.  Grunwaldzkiej,  ul.ę  
Ko ciuszki i  S owackiego. Zgodnie z porozumieniem  mi dzy Prezydentem Miasta  Gda skaś ł ę ń  
a   firm  ECE  jest   dokonany   jakby  podzia   na  dwie  cz ci.  Jedna  cz   dotyczyą ł ęś ęść  
przebudowy   Alei  Grunwaldzkiej  z  przebudow   wyspy   centralnej   na  skrzy owaniuą ż  
Grunwaldzka-Ko ciuszki-S owackiego, przebudowa  torowiska  tramwajowego, wykonanieś ł  
ca ej  geometrii  w uk adzie docelowym.  Przebudowa  skrzy owania odbywa  si  przedeł ł ż ę  
wszystkim kosztem wyburzenia istniej cych budynków mieszkalnych przy ulicy Ko ciuszkią ś  
–  cz ciowo kosztem terenów Fazera.  Jednocze nie  ca y   uk ad  komunikacyjny,  jezdnięś ś ł ł  
kierunku  Oliwy i Sopotu  jest  ju  poszerzony  do parametrów  docelowych. Jest  wydzielonyż  
pas  ruchu dla   pojazdów  skr caj cych w prawo w  ulice Ko ciuszki, Dmowskiego; trzyę ą ś  
pasy   ruchu na wprost i dwa   pasy  ruchu dla pojazdów  skr caj cych w lewo.  Wyspaę ą  
centralna przyjmuje  nieco inn   geometri ,    zmieniony  jest  przebieg  torowiska na tymą ę  
odcinku  –  linia  tramwajowa  „przytulona” jest   do  jednej   z  kraw dzi   jezdni,  co   dajeę  
mo liwo   znacznie wi kszej akumulacji  dla pojazdów skr caj cych  w  lewo.  Dodajemyż ść ę ę ą  
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równie   jeden pas dla pojazdów  skr caj cych w lewo. W trakcie  bada   ruchu okaza o si ,ż ę ą ń ł ę  
e  na  tym skrzy owaniu  wyst puje  du y  ruch pojazdów zawracaj cych. ż ż ę ż ą

W  ramach  programu   przebudowy   uk adu  komunikacyjnego  ETC finansuje   docelowł ą 
przebudow   wlotów  ulicy  Ko ciuszki   w Alej  Grunwaldzk ,  przebudow   dojazdów,ę ś ę ą ę  

cznic  do ulicy Dmowskiego, mini rondo   cz ce  te cznice  z ulic  Dmowskiego i ul.łą łą ą łą ą  
Dmowskiego a   do dzia ki ETC. Równie   w ramach  tego  projektu  zostaje uporz dkowanyż ł ż ą  
teren na skrzy owaniu mi dzy  Al. Grunwaldzk  a dzia k  Lidla.ż ę ą ł ą
Dalszy  program  to projekt  estakady nad  Alej  Grunwaldzk ,  ulica Nowa S owackiego doą ą ł  
ronda Dela Sal i  wprowadzenie  ruchu  w ul. Ko ciuszki, Hynka i  Al.  Rzeczpospolitej. Wś  
ramach  ulicy  S owackiego  przewidziane  s   prace   porz dkowe, które maj  zapewnił ą ą ą ć 
bezpiecze stwo pieszych a  jednocze nie  umo liwi   uzyskanie pe nych  dwóch  pasówń ś ż ć ł  
ruchu i  mo liwo   zatrzymywania si  autobusów.  ż ść ę
Dzia amy  tutaj na podstawie porozumienia, z  firm  niemieck ,  którego za cznikiem jestł ą ą łą  
za cznik graficzny.  Mam  wgl d   do tego  porozumienia  i   wydaje  si  ono by   dołą ą ę ć ść 
precyzyjnie   sformu owane,  bynajmniej  w  cz ci  komunikacyjnej,  która   akurat   mnieł ęś  
interesuje. 

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy Komisjię ą
Jak wygl da  dalsze  projektowanie ?ą

Pan Jan Kosiedowski – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego SA 
W tej  chwili  jest  to w ZUD-zie i jeszcze  w tym  roku , w imieniu ECE i ZDiZ mamy 
wyst pi   o pozwolenie na budow , natomiast parce  projektowe  na Now  Ko ciuszki  ią ć ę ą ś  
Nowa S owackiego maj  si  zako czy    do  maja przysz ego  roku. Zaawansowany jest juł ą ę ń ć ł ż 
projekt   wiaduktu nad  torami kolejowymi. Na odcinku  w kierunku  ronda  Dela Sal  trwają 
prace – przygotowanie  map geodezyjnych  dla  celów projektowych.

Radny Tadeusz M kal   - przewodnicz cy Komisjię ą
W przysz ym  roku ma  by   wydane  na t   inwestycj   15,5 mln z , projektu  jeszcze nieł ć ę ę ł  
mamy . Je eli i  zostanie on zrobiony w po owie  roku  to pozwolenie  na  budow   uzyskamyż ł ę  
pod  koniec  roku. To na  co te 15,5 mln z  ? ł

Radna  El bieta  Grabarek-Bartoszewicz  ż
Skrzy owanie  S owackiego -Ko ciuszki  by o niedawno przebudowywane  i obecnie   dobrzeż ł ś ł  
si  po nim  je dzi, natomiast  zakorkowana  jest ulica  S owackiego.   Wszelkie  te zatory sę ź ł ą 
wynikiem  braku przepustowo ci ulicy S owackiego, poniewa   tam jest  to zw enie. To oś ł ż ęż  
czym Pan mówi, to jest wy cznie przebudowa   dla ETC i  to nie ma nic  wspólnego z ul.łą  
S owackiego.ł
Galeria   Ba tycka,  Krakowska    niewa ne  jak  to  nazwiemy,   to  jest  lepiej  opakowanył ż  
hipermarket. Jest  to kwestia  opakowania. 
Na ile   samochodów planujemy   tam  budow   parkingów, bo to jest   istota   problemu.ę  
Rozcz onkowanie, czyli  wyprowadzenie  tych  samochodów  z  podziemnych gara y , bo  toł ż  
jest  tylko  ta  przebudowa i nie mówmy, e  w tej chwili  jest wi ksze nat enie  ruchu. ż ę ęż
Mnie  natomiast niepokoi  inna rzecz -  odcinek  od  Dela Sal  do ul. Grunwaldzkiej  jest 
kompletnie  niedro ny.  W  tamtej  kadencji   by y   plany  przebudowy  tego  odcinka,  boż ł  
widzia am je  na Zarz dzie, a referowa   to  Pan Gruda  ówczesny  wiceprezydent . Dlaczegoł ą ł  
tego  nie robimy, bo  to tak naprawd  jest newralgiczny element ulicy S owackiego. Niepokoię ł  
mnie natomiast marnotrawienie  pieni dzy  publicznych   na budow  tego skrzy owania, aę ę ż  
robimy   to  tylko  i  wy cznie  pod   ta   inwestycj .  To  musu   uczciwie  Gda szczanomłą ę ń  
powiedzie . ć

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowychń ł
Zanim  przejdziemy  do  meritum  sprawy, proponuj ,  aby my zwrócili uwag   na sposóbę ś ę  
finansowania . W 2006  roku  15 mln z   jest tylko wydatkowane  przez z firm  EC,  naszychł ę  
jest  tylko  500 tysi cy  na dokumentacj . Dopiero w roku  2007, kiedy  rozpoczyna  się ę ę 
budowa  pierwszego  odcinka  od  ul. Potokowej  zostaj   by   wydatkowane  rodki miejskie,ą ć ś  
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z  tym, e generalnie zaplanowane  s   to rodki  europejskie. Miejskie  rodki pojawiajż ą ś ś ą 
si   w  latach  2009 – 2010  po  8,5 mln z .   St d takie a nie inne  planowanie  tej  inwestycji.ę ł ą  
ECE poza  przebudowa  tego  skrzy owania   finansuje  wykonanie  dokumentacji  budowlanejż  
na odcinek  od skrzy owania  do ulicy Potokowej.  W zwi zku z  tym, kolejno   dzia a   jestż ą ść ł ń  
taka, e   rok 2006   to  finansowanie   tego  skrzy owania  z  ECE , zwi zanego  z  ichż ż ą  
inwestycj  oraz  dostarczenie  dokumentacji, uzyskanie  pozwolenia  na  budow   dolnegoą ę  
odcinka ulicy  S owackiego.  Dopiero   w roku  2007  mo emy  przyst pi   do budowył ż ą ć  
dolnego  odcinka ulicy S owackiego.  Poza  tym wi e si   to  jeszcze  z aplikacj   finansow .ł ąż ę ą ą  
Ponadto  ca y  czas prowadzone  s   wykupy. Na dolnym odcinku ul. S owackiego   to ok.  60ł ą ł  
mieszka , s   ta zarówno  mieszkania  komunalne jak i nieruchomo ci prywatne. ń ą ś

Radny Tadeusz  M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Czy  tak  jak  przy  ul.  ostowickiej  mo emy   zobaczy  poszczególne   etapy   realizacji.Ł ż ć  
Dowiedzieli my   si   dopiero o jednym etapie,  tj.  przebudowa  w z a  ul.  S owackiego-ś ę ę ł ł  
Ko ciuszki - Alei Grunwaldzkiej. Jakie jest  dalsze post powanie i dalsze inwestycje na tymś ę  
ci gu komunikacyjnym? ą

Pan  Romuald  Nietupski -  Dyrektor ZDiZ
Troch   u ci l  wcze niejsze  informacje. Otó ,   Biuro  Projektowe, zgodnie z  zawartymę ś ś ę ś ż  
porozumieniem  pomi dzy Miastem a firm  ECE  robi  dokumentacje  na uk ad  docelowy  odę ą ł  
ulicy Potokowej do w czenia  odcinka  Nowej Ko ciuszki  do  ulicy Hynka.  Jest  to pe nyłą ś ł  
zakres, który  w projekcie budowlano-wykonawczym finansuje  firma  ECE i  ten zakres ma 
by  wykonany  do ko ca  maja  przysz ego  roku.ć ń ł
Pierwszy  etap  tej  przebudowy ,   to  przebudowa skrzy owania  bez   estakady,  przy  czymż  
Miasto b dzie  finansowa o  tej jezdni (ę ł pokazano na rysunku). Ca a  reszta,   widoczna  nał  
tym   planie  b dzie   finansowana  przez    firm  ECE.  O przepustowo ci  decyduje  wieleę ę ś  
czynników,  ale    jednym  z  g ównych   to  s  skrzy owania.  W  przysz ym   roku  ECEł ą ż ł  
zapowiada   przebudow   pierwszego  etapu, a miasto  poprzez ZDiZ  b dzie uczestniczy o  wę ę ł  
przebudowie  tej jednej jezdni.  W tej   chwili  jest  zrobione  pe ne  zestawienie problemówł  
terenowo-prawnych, wyburze  itd. Do  wyburzenia  b dzie  9 budynków i  trzeba   znaleń ę źć 
65  mieszka . Stany  prawne tych  budynków  s  ró ne, s   to budynki  prywatne i komunalne,ń ą ż ą  
a  warto  niektórych  budynków  prywatnych jest mniejsza   od  kupna mieszka  dla ludziść ń  
zamieszkuj cych  w tych  budynkach.   Poza  tym trzeba  b dzie  wykupi   87  dzia ek.ą ę ć ł  
Wczoraj  dali my  do Wydzia u   Programów Rozwojowych  pe ne zestawienie  wszystkichś ł ł  
problemów, jakie b d   musia y  by  za atwione. Planujemy  równie  spotkanie z innymię ę ł ć ł ż  
Wydzia ami, którym chcemy  rozdzieli   funkcje   do za atwienia  poszczególnych  kwestii.ł ć ł  
Rozpocz cie kolejnych  etapów  zwi zanych z przebudow   skrzy owania, tj  z estakada,ę ą ą ż  
budow  drugiego  wiaduktu nast pi po  za atwieniu spraw terenowo prawnych, jako waruneką ą ł  
uzyskania pozwolenia  na budow . Dzisiaj  ja nie umiem powiedzie , jak te poszczególneę ć  
etapy  b d   wygl da y , poniewa   Biuro Projektowe  jest  dopiero w fazie projektowania.  ę ą ą ł ż
Po przebudowaniu  tego   skrzy owania,  realizowana   b dzie   realizowana   przebudoważ ę  
odcinka  od  ul. Potokowej  do skrzy owania. ż

Pan Jan Kosiedowski  - – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego 
Je eli   chodzi o nat enie   ruchu,  to b dzie  ono zwi kszone ok. 10% w  stosunku  doż ęż ę ę  
istniej cego.  Parking  jest na  800 pojazdów. Obliczenia  przepustowo ci  by y  wykonywaneą ś ł  
równolegle przez  firm  niemieck  i przez  nas. Nam nat enia wysz y nieco mniejsze nię ą ęż ł ż 
stronie. Na pewno w interesie tego inwestora  jest przebudowa  tego  skrzy owania w tenż  
sposób, eby  nie tworzy o korków  to centrum.  Natomiast istotne jest to, e  inwestorowiż ł ż  
zale y   na  tym,  eby  nie   by o   odbioru   takiego,  e   Aleja  Grunwaldzka   czy  ulicaż ż ł ż  
Ko ciuszki  zatka y  si   poprzez  to centrum, bo  chodzi o odbiór spo eczny  tej inwestycji. ś ł ę ł
W tej chwili nat enia  na ulicy  Grunwaldzkiej s  rz du  2,5- 3 tysi cy  pojazdów, przy  tym,ęż ą ę ę  
co nas  zaskoczy o w trakcie  pomiarów  ruchu, to przede wszystkim to, e przepustowoł ż ść 
skrzy owania  jest   praktycznie   nieco  wy sza  od  przepustowo ci   teoretycznej,  co  jestż ż ś  
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kompletnym  absurdem   punktu  widzenia   matematycznego.  Mo na  to  natomiastż  
wyt umaczy  jednym, a mianowicie kierowcy  wymuszaj  przejazd, je d  na czerwonymł ć ą ż żą  

wietle   i st d ten   efekt, e   skrzy owanie  to w  godzinach   szczytu   zakorkowuje  si , boś ą ż ż ę  
wszyscy chc  przejecha    jednocze nie. ę ć ś
Kierunki ulicy Dmowskiego  to nat enia rz du   250  - 400 pojazdów  w godzinie  szczytu.ęż ę  
Na  ulicy   Ko ciuszki  ok.  1500  -1700  pojazdów,  ale   na   odcinku   kierunku  ul.ś  
Rzeczypospolitej. 
To  co  b dziemy  robi   za   pieni dze  ECE,  otwiera  nam  drog   do kompleksoweję ć ą ę  
przebudowy uk adu komunikacyjnego od  Alei  Rzeczpospolitej   a    do ronda Dela Sal,ł ż  
dlatego  ten kierunek  jest rzeczywi cie  sensowy i dobrze, e  jest mo liwo    wykonaniaś ż ż ść  
tego pierwszego  kroku za nie swoje  pieni dze.  ECE  ponosi  równie    koszty przebudowyą ż  
ul. Potoku Strzy a w uk adzie  docelowym, kana  sanitarny, cz   infrastruktury, gazoci gi,ż ł ł ęść ą  
energetyk . Wykonanie za  pieni dze Niemców  dokumentacji  budowlanej otwiera  miastuę ą  
równie  drog   do   rozpocz cia  procedury  wyw aszczania, wydzielania tego  terenu.ż ę ę ł

Pan Romuald  Nietupski  - Dyrektor  ZDiZ
Ta  kolejno  nie  jest  przypadkowa,  bo  trudno   sobie  wyobrazi  zamkni cie  ca kowiteść ć ę ł  
skrzy owania, bo  b dzie ono  budowane „pod ruchem” i w zwi zku z tym ta kolejno  maż ę ą ść  
tutaj  bardzo  istotne znaczenie,  tym bardziej,  e  w  najbli szych dwóch latach czeka nasż ż  
ogromna  ilo   innych  inwestycji  drogowych.  Wchodzi   równie  Gda ski  Programść ż ń  
Komunikacji Miejskiej, który  obejmuje  tam równie   odcinek  torów  od ulicy Miedzianej  doż  
Jesionowej.  

Radny Janusz  Kasprowicz – cz onek Komisjił
Chcia by  par  s ów  swojego  komentarza  na koniec  przekszta ci  w do   konkretneł ę ł ł ć ść  
pytanie. Nie zgadzam si  z  kole anka i uwa am, e dyskutowanie na temat sensu i bezsensuę ż ż ż  
przebudowy  tego  skrzy owania w a nie nie ma sensu. Korek  zaczynaj cy  si   przy rondzież ł ś ą ę  
Dela Sal  ci gnie si   dok adnie  do ulicy  Grunwaldzkiej. O tym jakie jest  obci enie wą ę ł ąż  
kierunku  dolnego Wrzeszcza wiadczy korek, który  potrafi  si  ci gn    nawet do ulicyś ę ą ąć  
Hallera.  W tym samym  momencie  zakorkowany  jest g ówny ci g ulicy Grunwaldzkiej,ł ą  
czyli  osi  Trójmiasta.   Tak  wygl da  zakorkowanie  Gda ska  z  powodu jednego  tylkoą ń  
skrzy owania. Przestraszy em si  s ysz c, e mamy tutaj dyskutowa  niejako porównawczoż ł ę ł ą ż ć  
o wadze  tego   w z a z  w z em  ul. ostowickiej. Zgód my si , e  te dwa zadania s  równoę ł ę ł Ł ź ę ż ą  
wa ne dla Gda ska, bo Gda sk  rozwija si     w  takich kierunkach. ż ń ń ę
Z wypowiedzi  Dyrektora  Kosiedowskiego  zrozumia em mniej wi cej  tyle, e   ten w zeł ę ż ę ł 
jest  budowany z inicjatywy  firmy, która ma budowa   tam wielkie centrum, ale  nie chcć ę 
dyskutowa  w tej chwili nad  tym centrum. Je eli ma  tam powsta  jakiekolwiek  centrum toć ż ć  
ten  w ze   nale y    uporz dkowa .  Je eli  us ysza em,  e  ok.  80  %  kosztów    jegoę ł ż ą ć ż ł ł ż  
przebudowy ma wzi  na siebie strona niemiecka, to  prosz   to potwierdzi , czy  dobrze  toąć ę ć  
zrozumia em.  Zrozumia em,  e    b dzie   przebudowywany   ca y   ten w ze ,  po  stronieł ł ż ę ł ę ł  
obci e   miasta   jest  tylko prawa  jezdnia  kierunek  Oliwa –  Gda sk. Nie   do ko caąż ń ń ń  
zrozumia em, jak  wygl da  kwestia  finansowania ul. s owackiego od  ronda  Dela Sal  doł ą ł  
tego w z a. ę ł

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor Wydzia u  Programów  Rozwojowychń ł
15 mln z  kosztów  tego  skrzy owania sk ada  si  z naszej niewielkiej kwoty  w  roku 2006 ił ż ł ę  
2007  bo  jest  to tylko przebudowa  jednej jezdni, co  w projekcie   WPI  jest  wyra nieź  
pokazane – jest  finansowanie poza bud etowe.  W 2008 r.  je eli  dojdzie  do  porozumieniaż ż  
w tej chwili negocjowanego z innym inwestorem, to przewiduje   si  dofinansowanie  rz du 10ę ę  
mln  Euro  na  rozbudow  dolnego  odcinka  ul. S owackiego.ę ł
Je li  chodzi o druga  nitk  ulicy S owackiego  to   najwa niejszym elementem s   kwestieś ę ł ż ą  
w asno ci  terenów i  budynków przeznaczonych do wyburzenia. Pracujemy  usilnie nad tym,ł ś  
aby przede wszystkim  zapewni   wykupy terenów  i  zapewni   to  60 mieszka .  ć ć ń
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Pan Romuald  Nietupski  - Dyrektor  ZDiZ
ECE  je li   chodzi o dokumentacj   to pokrywa  zarówno koszty dokumentacj   I-szegoś ę ę  
etapu, którego  termin  jest  do ko ca  br.  Pokrywa  równie  koszty  dokumentacji projektowejń ż  
na  etap docelowy, na cz   docelow  i ten projekt ma powsta   do  ko ca maja przysz egoęść ą ć ń ł  
roku. Miasto  w kosztach  dokumentacji nie partycypuje. 
Je eli  chodzi o realizacj  –  ECE p aci  za pierwszy  etap - jak na rysunku-w kierunku  zż ę ł  
Oliwy do ródmie cia i na tym  finansowanie ECE  si  ko czy.  Czyli  miasto w pierwszymŚ ś ę ń  
etapie  finansuje jezdni   na kierunku Oliwa ródmie cie  i ca   pozosta   przebudowę Ś ś łą łą ę 
docelow . Taki jest podzia   kosztów  wynikaj cy z porozumienia. ą ł ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Jaki jest harmonogram realizacji I-szego  etapu przebudowy. 

Pan Jan Kosiedowski  - – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego 
Je eli  chodzi o termin realizacji  to zgodnie z harmonogramem ECE,  to w tym miesi cuż ą  
powinni my  wyst pi    o pozwolenie na budow  i  wg  harmonogramu  Niemców  najpó niejś ą ć ę ź  
w grudniu powinno ono  by . Najprawdopodobniej dojdzie  tutaj  do  konsultacji    stronyć  
niemieckiej  z  ZDiZ,  w  jaki sposób przeprowadzi    procedur    wyboru  wykonawcy, ebyć ę ż  
skoordynowa   zakres   prac   obj tych   programem  miejskim  i  niemieckim.  Natomiastć ę  
praktycznie  w  ci gu   roku    skrzy owanie   to  powinno  zosta  przebudowane.  Stronaą ż ć  
niemiecka  ju   w a ciwie  w  tej chwili  przyst pi a  do wyselekcjonowania potencjalnychż ł ś ą ł  
wykonawców robót. ECE  ma ju  pozwolenie na budow   obiektu  kubaturowego, a wi cż ę ę  
Galerii Ba tyckiej, czekaj   na sfinalizowanie  spraw  formalnych zwi zanych z  przebudowł ą ą ą 
uk adu  komunikacyjnego. Na  wiosn  na pewno  ruszy  przebudowa  uk adu   podziemnejł ę ł  
infrastruktury  koliduj cej  z   Galeri   Ba tyck  i  najprawdopodobniej  w I-szym  kwartaleą ą ł ą  
ruszy  przebudowa  uk adu komunikacyjnego,  i potrwa  rok. Galeria  Ba tycka  ma  był ł ć 
oddana do ko ca   2006r,. a wcze niej  uk ad  komunikacyjny. ń ś ł

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Skrzy owanie w  tym zakresie  zako czone    zostanie w po owie  2007r. i rozumiem, e doż ń ł ż  
tego   czasu ZDiZ  musi pozyska   grunty, uzyska  pozwolenie  na budow  i zrobi   przetarg.ć ć ę ć  
Chcia bym us ysze   jak panowie  chcecie  to zrobi ? Gdzie s  pieni dze  na wyburzenia  ił ł ć ć ą ą  
pozyskanie  nowych  mieszka ?  Wiem,  e  du y   wysi ek  wk adacie  w   inwentaryzacj ,ń ż ż ł ł ę  
zbadanie, poznanie tylko kiedy  realizacja?  Czyli, gdzie s  pieni dze  na to ?ą ą

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
P projekcie   WPI  - który  stanowi za cznik  nr   6  do niniejszego  protoko ułą ł  -   jest  pozycja 
pn.   wykupy gruntów  pod  przysz e  inwestycje. Od  tego  roku   na ten cel przeznacza  sił ę 
nie  3 mln z , ale ponad  20 mln z  co  roku  na wykupy terenów   oraz  pozyskanie mieszka . ł ł ń

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Przepraszam, ale w projekcie   WPI   na rok  20096 zapisane  9 mln z , a w  2007r, 10 mln z . ł ł

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
cznie   przewidziane   jest   ok. 40 mln z   roz o onych na  lata,   na wykupy  gruntówŁą ł ł ż  

zwi zanych ze wszystkimi inwestycjami, poza inwestycj  zwi zan   z Aren  Ba tyck . ą ą ą ą ą ł ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Nie mówmy  o tym, e  w ci gu  pi ciu  lat  Pan wyda 40 mln z   na wykup  gruntów  podż ą ę ł  
przysz e, bo  my  potrzebujemy  2006r. tych pieni dzy, eby  wybudowa    60 mieszka   ił ę ż ć ń  
kupiec  ile   tam dzia ek. Na  to wystarczy  9 mln z  ? Równie   chcemy   wykupi   gruntyś ł ł ż ć  
pod ulic   ostowick . ę Ł ą

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
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Ja  nie rozumiem, pytania Pana Przewodnicz cego, bo ja  ca y  czas  twierdz , e s    toą ł ę ż ą  
rodki  przeznaczone  na  grunty, poniewa   wiemy ile one b d  nas kosztowa y i tyle zosta oś ż ę ą ł ł  

zaplanowane. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Ile ma kosztowa     wybudowanie  tych mieszka  i wykup gruntów ?ć ń

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
W tej chwili nie  potrafi  na to odpowiedzie , nie mam tych danych.ę ć

Pan Romuald  Nietupski  - Dyrektor  ZDiZ
Dali my  takie zestawienie  do Wydzia u i spotkamy si  w tej sprawie. ś ł ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
W  2007  roku  przewidzianych   jest 12.650  tys. z  i to równie   nie s  rodki bud etowe.ł ż ą ś ż  
Czy  to s  rodki ECE?ą ś

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
W  roku 2007  pojawiaj  si  ju   inne rodki, dochodz   subwencje. ą ę ż ś ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Co z planem  miejscowym dla  dolnego  odcinka  ul. S owackiego?ł

Pan Marek Piskorski -  Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Mam nadziej , e zd ymy  go uchwali   stosunkowo szybko. Jeste my  uzale nieni odę ż ąż ć ś ż  
Konserwatora  Zabytków   

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
S yszeli my  wcze niej, e w   2008 r. potencjalny inwestor   przeznaczy   10 mln  Euro i nał ś ś ż  
co mniej wi cej  wystarczy  ta kwota?ę

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u  Programów  Rozwojowych ń ł
Panie  przewodnicz cy   zmusza  nas   Pan  do  wró enia  z   fusów,  bo  dopóki  nie  maą ż  
dokumentacji   technicznej, to ja nie mog    powiedzie   jakie b d   koszty w poszczególnychę ć ę ą  
latach. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Oczywi cie, e  Pan mo e  powiedzie , bo  po to si   robi koncepcje i  wylicza  si  w nichś ż ż ć ę ę  
koszty przewidywalne, nie mówi  o kosztach  rzeczywistych i z  dok adno ci   do 1-2  mln zę ł ś ą ł 
ka dy  dobry kosztorysant  jest   w stanie powiedzie , ile  to mo e  kosztowa .    Wi c  jestż ć ż ć ę  
pytanie – ile  mo e  kosztowa   odcinek  drogi  od skrzy owania  do  ronda  Dela Sali . Czyż ć ż  
Biuro szacowa o  te  koszty?ł

Pan Jan Kosiedowski  - – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego 
Jest   to  troch   wró enie   z  fusów.  Wst pnie,   na  podstawie   koncepcji,   z  tego   coę ż ę  
pami tam, to  jest 250 mln z .  Natomiast,  jakie   b d  poszczególne elementy, to zale yę ł ę ą ż  
du o od szczegó ów. Pami tajmy, e  Nowa S owackiego   to przebudowa   ca ej kanalizacjiż ł ę ż ł ł  
deszczowej,  to regulacja  Potoku Strzy a, to  koszty zwi zane  z przebudow  infrastruktury, aż ą ą  
wi c   dopóki nie b d   zamkni te   parce   projektowe,  to trudno powiedzie  z  wi kszę ę ą ę ć ę ą 
precyzj  o jakie  rodki  chodzi. Niemniej my l , e  kwota  tych  250 mln z   potwierdzi si .ą ś ś ę ż ł ę  
Jest to zakres :  ca a Nowa  S owackiego  z wy czeniem skrzy owania  z ul. Grunwaldzkł ł łą ż ą 
plus  estakada.

Radna  Maria Ma kowska  ł
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Jestem pe na  podziwu, je li  chodzi o ulice s owackiego  i zaprojektowanie  z rozmachemł ś ł  
tego  skrzy owania.  Trzeba    podkre li   fakt,  e    pierwszy  raz  gmina   tak   du oż ś ć ż ż  
wyegzekwowa a  od  inwestora  prywatnego. I równie   du o  wyegzekwuje  od  nast pnegoł ż ż ę  
inwestora, który  b dzie  inwestowa   przy ulicy S owackiego.  ę ł ł
Dywagacja, eby  zdj   rodki z jednego  zadania i  przeznaczy   na drugie, moim zdaniemż ąć ś ć  
na dzie   dzisiejszy jest  niemo liwe.  Zostawmy  w WPI  to co  jest, tzn. dofinansowanień ż  
ulicy S owackiego .Na  pewno   za te pieni dze nie zrobi  si  wszystkiego, ale   te  dwał ą ę  
najwa niejsze   fragmenty  :  skrzy owanie   plus  odcinek do ulicy   Reymonta,  który   jestż ż  
najbardziej zakorkowany. 
Je li  chodzi   o ul. ostowick ,  to jestem za przyspieszeniem jej realizacji. Nie wiem, jakś Ł ą  
przy  tym WPI  wygl da wska nik zad u enia Miasta, ale  sk aniam si  za  zwi kszeniemą ź ł ż ł ę ę  
kredytu i rozpocz ciem  ul. ostowickiej. To jest jedyne  wyj cie w tej chwili. ę Ł ś

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Nie  wiem  jak  Pani  Radna  Grabarek   widzi  rozwój  Miasta  ,  bo   e  przebudowa   tegoż  
skrzy owania jest potrzebna nawet  przy  obecnych warunkach  jest oczywiste.  Rozumiem,ż  

e  pani w miejsce  tego  centrum handlowego  wola aby  obskurne  budynki komunalne,ż ł  
obskurny  biurowiec  kolejowy, obskurne  budynki  zak adu Ma kowy i Fazera.   Ja wolł ć ę 
niemieckie, adne  obiekty, projektowane  przez polskich  projektantów i wykonywane  przezł  
polskie firmy. 
Ja zawsze  by em zwolennikiem, nie tyle  budowania  drugiej nitki ulicy S owackiego, aleł ł  
zwolennikiem Nowej Abrahama. Wydawa o mi si , e  ten ruch w du ej cz ci kieruje  sił ę ż ż ęś ę 
w   stron   Sopotu  i  Oliwy  i  budowa Nowej  Abrahama  znacznie  polepsza   sytuacj   naę ę  
aktualnej  ul. S owackiego, a  jeszcze  si  polepszy przy  regulacji skrzy owa . ł ę ż ń
Czy  s  jakie  szacunki, ile  kosztowa aby  budowa  Nowej Abrahama?ą ś ł

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Proponuj ,  aby my    z  Nowej  Abrahama  zeszli.  To  jest  ulica  bardzo   zach caj ca  ię ś ę ą  
rzeczywi cie  w prognozach  ruchu ona si  bardzo  dobrze  obci a a.  Z punktu  widzeniaś ę ąż ł  
procedury  formalnej   na g ównym  jej  odcinku, odcinku  le nym nie ma jeszcze  dla niejł ś  
planu miejscowego. Plan  ten wywo a  du o protestów i przej cie formalne przez  wszystkieł ż ś  
perturbacje zwi zane  z  ochron   wszystkiego,  co  mo na tam  sobie tylko  wyobrazi  jestą ą ż ć  
jeszcze przed nami. Wi c ulic   Now  Abrahama musimy  od o y   na dalsz   przysz o ,ę ę ą ł ż ć ą ł ść  
natomiast   ulica   S owackiego jest   bardzo  pilna   do  realizacji   i   z  niej  nie  mo emył ż  
rezygnowa .  Proponuj , eby my trwali  konsekwentnie  przy Nowej S owackiego. Nować ę ż ś ł  
Abrahama  w obowi zuj cym  „Studium…”  jest    przewidziana   dopiero  na  tzw  etapieą ą  
wype nienia struktur , czyli   najbardziej odleg y  horyzont, o którym wogóle  mówimy. ł ł
Na ul. s owackiego  mamy nawarstwione   problemy i  wybudowanie  Nowej Abrahama nieł  
zwolni nas  od  budowy  ulicy S owackiego, a  prowadzenie w tej chwili nowej  dyskusjił  
zniweczy wszystko, spowoduje  komplikacje.  

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Pozwol   sobie na ma  polemik .  Otó   uwa am, e  przebieg  ulicy Nowej Abrahama jestę łą ę ż ż ż  
zdecydowanie mniej kolizyjny  i mniej konfliktowy ni  przebieg  ulicy S owackiego. Ulicaż ł  
S owackiego  to mi dzy innymi  pot ne  wykupy i wyw aszczenia. Czy kto   kiedykolwiekł ę ęż ł ś  
skalkulowa ,  jaki jest  koszt  budowy ulicy Nowej Abrahama  i koszt   budowy, w takimł  
kszta cie,  ulicy    S owackiego? Mo e  si  okaza , e  s  to koszty nieporównywalne i  jestł ł ż ę ć ż ą  
jeszcze pytanie  o realno    tego  wykonania. ść

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Mnie si  wydaje, e  je li chodzi o wej cie  na  grunty  prywatne  i wyburzenia  to rzecz  jestę ż ś ś  
wbrew pozorom do   podobna, poniewa   na odcinku  ul.  Polanki –  Abrahama –  Witaść ż  
Stwosza  tam  s   do   dolegliwe  wyw aszczenia i wyburzenia. ą ść ł

Radna  El bieta Grabarek – Bartoszewicz  ż
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Jestem troch   zaniepokojona, bo radny Lisicki  by   w Komisji  w poprzedniej kadencji ,ę ł  
która   na  te  tematy   dyskutowa a.  To tak  jakby my  niczego w  poprzedniej  kadencji  nieł ś  
stworzyli.  Nie podzielam   tutaj pogl du  radnego Lisickiego  bo jest  to idealna  trasa na trasą ę 
rowerow .ą
Wracaj c  do ulicy S owackiego    to chcia abym zapyta   Pana Piskorskiego –  w tamteją ł ł ć  
kadencji na  Zarz dzie Miasta by y  prezentowane  projekty przebudowy ulicy S owackiego.ą ł ł  
By y  dwa warianty i  podawano  przy nich  kwoty.  To o czym  dzisiaj   rozmawiamy  to takł  
jakby my  zaczynali od zera. Co istotnego  si   zmieni o, skoro odst pujemy  od  pewnejś ę ł ę  
koncepcji, która  ju   by a. ż ł
Ja nie powiedzia a , e  jestem kompletnie przeciwna    przebudowie skrzy owania, ale  jestł ż ż  
interes inwestora  niemieckiego i  je eli stawia hipermarket,  to  on musi  to zrobi  dla  siebie,ż ć  
aby klienci  do niego dojechali. 
Natomiast z punktu  widzenia Gda szczan  to ulica  S owackiego   powinna by   absolutnień ł ć  
priorytetem. 

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gda skań
Nie  chc   si  wypowiada   za  niemieckiego   inwestora,  ale    to  skrzy owanie   nieę ę ć ż  
funkcjonuje   dobrze  ju   dzisiaj. ż
Pani Radna cz ciowo dobrze pami ta.  Prace   nad  planem toczy y   si   przez   ubieg aęś ę ł ę ł  
kadencj , a uchwalony  zosta   w tej kadencji i wtedy  by y  rozpatrywane  trzy  warianty. Wę ł ł  
toku prac  nad planem  zosta   dokonany wybór jednego z  tych wariantów, wariant ten, którył  
powoduje przerzucenie  na znacznym odcinku ulicy S owackiego  w lad  ulicy Partyzantów  ił ś  
z ponownym w czeniem  do ulicy S owackiego w rejonie ul. Chrzanowskiego. Ten wariantłą ł  
zosta   uchwalony i sta  si  podstaw   wyznaczenia   linii  rozgraniczaj cych, które  zosta ył ł ę ą ą ł  
ustalone w planie.
W ramach tych koncepcji by y  chyba robione jakie  przymiarki ekonomiczne i  je eli  ktoł ś ż ś 
pami ta, to ten wybrany  wariant mia   by   przes ank   do oszacowania kosztów. ę ł ć ł ą
S usznie  pani radna  si  domy la,  nie by o  istotnych  zmian, ale poniewa    projektowanieł ę ś ł ż  
nie post pi o   w istotny  sposób, z wyj tkiem tutaj rozrysowanego  tutaj  fragmentu, a naą ł ą  
tamtym odcinku wiele wi cej nie zaprojektowali my – zaprojektujemy    to teraz w ramachę ś  
wspó pracy   z  ECE.  Na  razie  musimy  opiera   si  na  wycenach   wst pnych,ł ć ę ę  
prowizorycznych. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Przypominam  sobie, ze  za o enie WPI  by o  takie, e  wykonujemy  koncepcje, które majł ż ł ż ą 
nam poda   na jakie trudno ci  natrafimy  przy realizacji inwestycji, czyli  jakiego  rz duć ś ę  
wykupy  gruntu,  wyburzenia i koszt  inwestycji. 
Prosz  mi nie mówi , e na  etapie  koncepcji  nie  jeste my w stanie z dok adno ci   do  10ę ć ż ś ł ś ą  
mln z   okre li  kosztu takiej inwestycji.  Prace  trwaj    od kilku  lat, prowadzone przez  tł ś ć ą ą 
jedn   instytucj , czyli ZDiZ,  zlecane, sprawdzane, robione  przez  jedno  biuro projektowe.ą ę  
A zatem  jest  t  o znane i nie  wiem, dlaczego  Pan tego   nie wie, ale   Biuro i inwestor 
zast pczy  powinien  wiedzie .   Wówczas,  jak    si   ma   ta   kwota   130 mln  z   doę ć ę ł  
szacunkowych kosztów. Bo je eli tak jest,  to musimy  sobie powiedzie , e   ograniczamy tenż ć ż  
zakres  do rzeczywistego , do takiego  jaki mo na  za  te  130  mln z   wykona . ż ł ć

Pan Jan Kosiedowski  - – Dyrektor Biura Projektowego  Budownictwa Komunalnego 
Wycofuj   te  250 mln z   , bo tak jak sam ju   mówi em  ja po prostu  nie  pami tamę ł ż ł ę  
dok adnie, musia bym zajrze   do  starych notatek  i dlatego prosz   tych  250 mln z   nieł ł ć ę ł  
traktowa  jako fix. My l , e   podane  tutaj przez  Dyrektora  Rudzi skiego  dane  nie s  wć ś ę ż ń ą  
tej chwili  obarczone  zawodno ci   pami ci, tylko s  wyliczeniami opartymi o konkretneś ą ę ą  
za o enia. Przyznam si , ze  tak po d u szym zastanowieniu  wcale  nie wyklucza bym  , zeł ż ę ł ż ł  
realna  jest  kwota  na poziomie  130 mln z , bo najdro sze elementy jakie wchodz  w  toł ż ą  
przedsi wzi cie   to wiadukt  nad  torami kolejowymi,  estakada nad  ul.  Grunwaldzka  ię ę  
roboty  drogowe   na  odcinku  od  Al. Grunwaldzkiej  do  ronda  Dela Sal. Pozosta e  elementył  
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to ju   znacznie mniejsze koszty, zwa ywszy, e  cz    infrastruktury  zostaje w  starejż ż ż ęść  
ulicy S owackiego. ł
Mog   si   zobowi za ,  e  w   ci gu najbli szych  dni si gn   do  starych zapisków ię ę ą ć ż ą ż ę ę  
najprawdopodobniej  odwo am w ogóle t  kwot  250 mln z .  ł ę ę ł
Radna  Maria Ma kowska  ł
Chcia abym przypomnie   Radnym , e   je li   chodzi  o 2004  i  2005  to rzeczywi cieł ć ż ś ś  
realizacja  ul.  S owackiego  zosta a  spowolniona i ze  wzgl du na brak pieni dzy  Gminał ł ę ę  
przesun a   w   czasie   docelow  przebudow  tej   ulicy.  Teraz  nie  mo emy  zarzucaęł ą ę ż ć 
Dyrektorowi Rudzi skiemu, e  inwestycja  ta jest nieprzygotowana. Po prostu, z uwagi nań ż  
fakt, e znalaz   si  inwestor, który  sfinansuje projekt na ca   ulic  S owackiego,  to tylkoż ł ę łą ę ł  
dlatego   robi  si  ten projekt,  bo akurat  by y na to pieni dze.  Natomiast, Gmina ma  szanseę ł ą  
szybko  zrealizowa  wyburzenia  i   zamian   tych  mieszka ,  poniewa   jest  koncepcjać ę ń ż  
budowy  1000 mieszka   komunalnych, w a nie z wyburze  i  one  b d  w  ci gu  3 lat. ń ł ś ń ę ą ą

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Rzeczywi cie  Miasto spowolni o  przebudow   ulicy S owackiego. Przypomn  e w tymś ł ę ł ę ż  
roku  sko czyli my  przebudow  skrzy owania S owackiego –  Budowlanych  i de facto,ń ś ę ż ł  
gdyby  nie firma ECE, to  pewnie  dopiero za    rok, dwa  my leli  dopiero  o dokumentacji  naś  
kolejny  odcinek. 
Poniewa   projekt budowlano –wykonawczy  na projekt   docelowy  b dzie si  dopiero  robiż ę ę ł 
w terminie  do  30 maja 2006r.  to  my l , aby  do tej dyskusji wróci   po wykonaniu tegoś ę ć  
projektu. B dziemy znali ju  koszty, etapowanie.  Plan WPI robi si  na  pi   lat i  co rokuę ż ę ęć  
dok ada  si  inwestycje i co roku mo emy  go weryfikowa .  Te  250 mln z   faktycznie   by oł ę ż ć ł ł  
kwot   rzucon  w eter   nie  do ko ca  podstawnie, natomiast   dokumentacja   budowlano-ą ą ń
wykonawcza  bardzo ciele okre li koszty tej inwestycji. Dlatego   do tej  dyskusji proponujś ś ę 
wróci   po  wykonaniu  tej e dokumentacji.ć ż

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Sk d wzi a  si  ta  dyskusja ? My czytaj c   WPI, czytaj c   zakres  rzeczowy i znaj cą ęł ę ą ą ą  
potrzeby Miasta  uznali my, e  nale y  ograniczy  zakres  ulicy S owackiego   w  zakresieś ż ż ć ł  
Nowej Ko ciuszki i  przeznaczy    w 2009  roku te  10 mln z   na  ul. ostowick .  Okazujeś ć ł Ł ą  
si , e nie ma tego w  zakresie  to   przeznaczamy jeszcze   dwa razy. I   tu jest  naszeę ż  
zdziwienie. 

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Opinia  mieszka ców   i  kierowców   wyra ana  przy  ka dej   okoliczno ci   na  tematń ż ż ś  
spowalniania  przebudowy  ul.  S owackiego   jest  negatywna.  My  nie  mówmy  o  Nowejł  
Ko ciuszki w sensie dos ownym, bo  jest ona  robiona  tylko  na pewnym odcinku. Budowyś ł  
drugiego  wiaduktu i  budowy estakady  nie  unikniemy, bo uk ad  geometryczny  jest taki, eł ż  
nie da  si  tego  inaczej powi za . ę ą ć

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Tak, tylko, ze skala  jest  zupe nie  inna. Na ul. ostowick  potrzeba  10 mln z  po  to, abył Ł ą ł  
odbywa   si   normalny  ruch, a   tutaj potrzeba  setek  milionów. ł ę

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Obie te  inwestycje  s   bardzo   wa ne  i nie powinny   z sob    konkurowa . Mamy  zrobioneą ż ą ć  
zestawienia potrzeb  wyburze  mieszka  itd.,  i my  tak  do ko ca  nie znamy  tych potrzeb. ń ń ń

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Wykonywane, pog bione  koncepcje  przez  Biuro Projektowe zawiera y  równie  człę ł ż ęść 
kosztorysow  i nie wiem dlaczego   nie przekazano  tego inwestorowi. ą

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Patrz c   na  prowadzone   zadania  jestem  troch  zaniepokojona  Che mem  i   Gda skiemą ę ł ń  
Po udnie. ł
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Ul. ostowicka  –  czy   przedstawiony  nam projekt  uwzgl dnia z  wyprzedzeniem, coŁ ę  
najmniej na  lat 20-30  przepustowo , czy jest  to stan na    moment   przebudowywania  tejść  
ulicy. 
Z uwagi na  fakt, e   do   cz sto   przekonywano nas  o tym, e  takie rozwi zanie  a nież ść ę ż ą  
inne  jest najlepsze,  a momencie  wybudowania czy modernizacji jakiego  w z a , to okaza oś ę ł ł  
si  , e  to  rozwi za o spraw   na wczoraj , a nic  nie wnosi o na przysz o .ę ż ą ł ę ł ł ść
Do  WPI  na   rok  przysz y    wprowadzono  skrzy owanie  Platynowa  –  wi tokrzyska-ł ż Ś ę  
Ma omiejska. Dalej mamy skrzy owanie ódzka –  wi tokrzyska , którego  realizacja  jestł ż Ł Ś ę  
przewidywana  dopiero w  roku  2008.  W jednym miejscu  korki  roz adujemy, ale  kilkasetł  
metrów  dalej   utworz   si  nowe. Nie jestem drogowcem, ale pewna  logika nakazuje  innyą ę  
sposób post powania ni  w a nie  taki.   S   to na pewno rzeczy  wa ne  dla Miasta.ę ż ł ś ą ż
Mam  wra enie,  e   nast puje   dyskryminacja   Gda ska  –  Che m   wraz  z  Gda skiemż ż ę ń ł ń  
Po udnie. Praktycznie rzecz bior c nied ugo nie  b dzie mo na  stamt d  wyjecha . ł ą ł ę ż ą ć
W ramach  inwestycji   dzielnicowych  w WPI  przeznaczono  2 mln z .  W   tym  rokuł  
mieli my  3 mln z  i niewiele za  to si   zrobi o, dlatego   rodki  na ten cel   na rok przysz yś ł ę ł ś ł  
powinny by    chocia by  na poziomie wykonania  tego roku. ć ż

Pan Andrzej  o   - Dyrektor  DRMGŁ ś
Odpowiadaj c Pani Radnej na pytanie  dotycz ce  ul. ostowickiej, to wyja niam, e  s    toą ą Ł ś ż ą  
rozwi zania  docelowe, zarówno etapu  górnego  jak i  dolnego .  ą

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
Je li  chodzi o ulic   wi tokrzyska i ódzk   to nie dalej  jak trzy  tygodnie  temu, Dyrektorś ę Ś ę Ł ą  
Piskorski na  Kolegium  Prezydenckim przedstawia   koncepcj   przebiegu ulicy   Nował ę  
Swi tokrzyska.  Po   dyskusji   zapad a   decyzja,  e   optymalnym  rozwi zaniem   jestę ł ż ą  
intensyfikacja  prac   nad  ul.  Now  wi tokrzysk   ani eli  inwestowanie  rodków  wą Ś ę ą ż ś  
jakiekolwiek rozwi zania   modernizacyjne  z  ulic   wi tokrzysk  przebiegaj c   przezą ą Ś ę ą ą ą  

ostowice ze wzgl du na koszty i techniczne  uwarunkowania. Rzeczywi cie by a planowanaŁ ę ś ł  
przebudowa  ulicy wi tokrzyskiej  i  ódzkiej, ale w wietle  tego, co  zaistnia o miesi cŚ ę Ł ś ł ą  
temu,  w  za czniku   nr   4  do   omawianego  projektu   uchwa y  wpisana   jest   Nowałą ł  

wi tokrzyska  i  Nowa  ódzka.  Wymaga   to jeszcze   technicznych  uzgodnie ,  ale  juŚ ę Ł ń ż 
niebawem przyst pimy  do prac  projektowych  z wi zanych z ca o ci  z Now   ódzk   ią ą ł ś ą Ł ą  
Now  wi tokrzysk . ą Ś ę ą

Radna  Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił
Komisja  nasza  wnioskowa a  o  rozwi zania komunikacyjne  do  projektowanej szko y  nał ą ł  
Uje cisku. Czy  te kwestie  te   s   zaplanowane  i uj te  w tym programie ?ś ż ą ę

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
My l ,  ze   szczegó y   Dyrektor  o   przedstawi  Komisji  na  którym   z  posiedze .  Jaś ę ł Ł ś ś ń  
poprosz   Dyrektora  osia o przygotowanie takiej prezentacji.ę Ł

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Przetarg na  przebudow   skrzy owania  Platynowa – wi tokrzyska   jest  rozstrzygni ty  ię ż Ś ę ę  
je eli  pozwoli   pogoda,  to w  tym roku by my   t   inwestycje   rozpocz li.    Ka deż ś ą ę ż  
skrzy owanie   ma  jak   ograniczon   rezerw   przepustowo ci,  która   z  czasem  siż ąś ą ę ś ę 
wyczerpuje.  Rzecz  nie  polega   tylko  na  samej   przebudowie   skrzy owa ,  ale   muszż ń ą 
równie  powstawa   nowe  ci gi komunikacyjne, które  odci  te skrzy owania.  I my l ,ż ć ą ążą ż ś ę  

e taka polityka  jest w tej chwili prowadzona. ż

Radny  Ryszard Klimczyk  - cz onek komisjił
O wietlenie ulic.   Rozumiem, e  pewne  sprawy  za atwia  si  taka  zbiorcza    kategori  :ś ż ł ę ą  
pozosta e  ulice   wg decyzji  ZDiZ. Rozumiem, e  nie dla  wszystkich  przygotowana jestł ż  
dokumentacja,  ale   chcia bym si  upomnie   o  o wietlenie  ul.  Piekarniczej.   Wiem, zeł ę ć ś  
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dokumentacja jest ju  przygotowywana, ale zmartwi o mnie, e  nie zosta a  ta inwestycjaż ł ż ł  
wymieniona  w za czniku  nr 4 . Chcia by si  dowiedzie   tutaj o losy  tej  ewentualnejłą ł ę ć  
inwestycji.  
Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
Jutro  do Biura   Rady   wp ynie   autopoprawka   do  omawianego projektu   uchwa y,  ał ł  
o wietlenie ulic  w tym dokumencie  wogóle pojawia si   z zapisem” wg listy  przed o onejś ę ł ż  
przez  ZDiZ .  Takich  ulic   ju   w tej  chwili  jest ok. 400. ż

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Potrzeb w  zakresie  o wietlania ulic  jest  bardzo  du o i nie chcia bym , eby cie  pa stwoś ż ł ż ś ń  
odnosili   wra enie,  e  ZDiZ   co  manipuluje   i   to  co  wstawia.  Bardzo chcieliby myż ż ś ś  
o wietli   ca e miasto i zrobi   wszystko  co jest potrzebne i o co ludzie  prosz .  W zwi zku zś ć ł ć ą ą  
tym, te  ogólne  zapisy powoduj   to, e miasto  jest ywym organizmem   i czasami jestą ż ż  
potrzeba zrobienia  czego  innego w  danej chwili  ni  zaplanowanego  dwa  lata  temu.ś ż  
Staramy si  robi   o wietlenia     stylowe w  zabytkowej cz ci  Gda ska.ę ć ś ęś ń
Ulice, jakie chcemy  przygotowa   w zakresie  dokumentacji  to:ć
Straganiarska,  Lawendowa, Grobla III i Grobla IV, U Furty,  Targ  Rybny,  Tobiasza, Bracka, 
Fiszera, Piekarnicza, Kryniczna,  Pastoriusza, Lwowska,   Zygmunta  Augusta, Szczeci ska,ń  
L borska,  l ska,  Niegowo, Sobótki.   S   to ulice  w  ró nych cz ciach  miasta.  Je elię Ś ą ą ż ęś ż  
realizacja o wietlenia zmie ci  si  w  planowanych  600 tysi cach  z otych na  rok 2006  toś ś ę ą ł  
b d  zrealizowane, a je eli nie  to przejd    na rok 2007r.  Dodam, e  z  tych  600 tysi cy  zę ą ż ą ż ę ł  
musimy  jeszcze  wyda  cz   na  dokumentacj  projektow . ć ęść ę ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Po tych  wszystkich  wyja nieniach moja  koncepcja  leg a  w gruzach, bo liczy em na to, eś ł ł ż  
cz  rodków  z ulicy S owackiego, chcia em zaproponowa   10 mln z , przeka emy  na ul.ęść ś ł ł ć ł ż  

ostowick . W zwi zku z  tym  nie mam adnych propozycji zmian.  Do zaproponowanychŁ ą ą ż  
przez   Komisje   w  dniu  11.10.2005  zmian  Prezydent  Miasta  odniós  si ,  o  czymł ę  
poinformowa em na wst pie. ł ę

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Je li    chodzi o wiercenia i  badania archeologiczne na ulicy   Nowej Spacerowej   zosta yś ł  
zako czone. Jest  tylko kwestia,  czy  na tym zaprzesta  dalsze   dzia ania,  czy  nie.  Je eliń ć ł ż  
chodzi o opini  ZDiZ w tej kwestii, to uwa amy, ze powinno si  doprowadzi  do  zrobieniaę ż ę ć  
koncepcji, która  odpowie nam z jak  materi  mamy  do czynienia.  Natomiast  przerwanie naą ą  
tym etapie poddaje pod w tpliwo  zasadno   dotychczasowych dzia a   i niepotrzebnieą ść ść ł ń  
wydanych pieni dzy. ę
Wykonano:   wytyczono powierzchownie  tunel w terenie,  zrobiona  zosta a  dokumentacjał  
bada   hydrogeologicznych,  zosta y   przeprowadzone   badania   hydrogeologiczne   zń ł  
wnioskami  i  zrobiona zosta a   analiza   wyp ycenia  tunelu.   Kolejna   zak adana faza,   toł ł ł  
opracowanie  koncepcji, która  odpowiedzia aby na  temat kosztów,  zak adanych technologii,ł ł  
uwarunkowa ,  itd.   Nawet   gdyby  Nowa   Spacerowa   by  a  budowana   w  dalszejń ł  
perspektywie,  to  nie  powinno si  zmarnowa   tego czasu,  bo s   to bardzo d ugotrwa eę ć ą ł ł  
analizy. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Wydaje  nam si , ze bardzie potrzebny jest  tunel pod Martw  Wis   ani eli pod Pacho kiem,ę ą łą ż ł  
je eli  chodzi o uk ad  komunikacyjny miasta. ż ł
Reasumuj c:  rozstrzygni to przetarg na :ą ę
• skrzy owanie wi tokrzysko – Platynowa,ż Ś ę
• na ul. Spacerow , ą
• ul. Marynarki Polskiej ( jest procedura  wymagaj ca weryfikacji) ą
• ul. Jab oniow , Kartuska.ł ą

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Rozstrzygamy przetargi  na :
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• Tras   W-Z ę
• Wiadukt  Braci  Lewoniewskich ,
• Przebudow   ulic  Piwna, Chlebnicka.,ę
• System Informacji Miejskiej,
• Przebudow   ulic Kartuska, Fabryczna, Nowatorów,ę
• Ulic  Pomorsk .  ę ą
Przyst pujemy  do przygotowywania  dokumentacji  na g ówny  ci g, na  odcinku od ul. Wa yę ł ą ł  
Piastowskie  do    Huciska. Musimy zrobi   now   organizacj  ruchu, dlatego, e zak adanoć ą ę ż ł  

e  g ówny  ci g  i wiadukt  B dnik mia y  to by  inwestycje  robione  w dwóch  ró nychż ł ą łę ł ć ż  
okresach  przy   ró nych  tymczasowych organizacjach  ruchu.  Teraz   te  inwestycje   siż ę 
na o  . W przysz ym roku b dziemy ko czyli B dnik  i Bram  Oliwsk  , wejdzie  g ównył żą ł ę ń łę ę ą ł  
ci g oraz  Gda ski Projekt  Komunikacji Miejskiej.  W jednym miejscu skoncentruje  sią ń ę 
wiele inwestycji.  

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy Komisjię ą
Kiedy  jest  szansa  uruchomienia tramwaju  przez B dnik.?łę

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Termin umowny na  przebudow  B dnika i  Bramy  Oliwskiej jest  do ko ca  listopadaę łę ń  
2006r.   z  tym,  e  B dnik  chcieliby my   zako czy   do  ko ca   lipca,   ale  musimyż łę ś ń ć ń  
przebudowa   ca   Bram  Oliwsk   pod ruchem. W tej  chwili nie mo emy  tego  robi , boć łą ę ą ż ć  
jest  uk ad  objazdowy. Jak sko czymy  B dnik i b dziemy mieli  czynne wszystkie pasył ń łę ę  
ruchu,  to mo emy   odcinkami  robi   Bram  Oliwsk . ż ć ę ą

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
W  zwi zku  z  planowanymi   inwestycjami   drogowymi   musimy   przygotowa   zmianyą ć  
komunikacyjne  dla  ca ego   ródmie cia  miasta.   Je eli   Pan Przewodnicz cy  Komisjił ś ś ż ą  
pozwoli   to  przedstawimy   Komisji  taki   plan.   Sytuacja   jest  taka,  e   nagromadzenież  
wszystkich projektów komunikacyjnych  drogowych  praktycznie  zamyka  nam  centrum 
miasta na  1,5  roku. Mam ogromny problem  z  przygotowaniem  zmian  w ruchu i do ko cań  
roku musimy   podj  decyzj   jak  to  b dzie wygl da o. Mamy  problem, bo ulica  3 Majaąć ę ę ą ł  
b dzie  jedyn   nitk   cz c   wszystkie cz ci  miasta, jak  dojd   do realizacji  zamierzoneę ą ą łą ą ą ęś ą  
projekty. Ul.3 Maja ma stare  torowisko, które planowali my  wymieni  w pierwszym etapie,ś ć  
tak samo kwestia  wymiany  syfonu . Nie mo emy  zgodzi   si  na jakiekolwiek  inwestycjeż ć ę  
zwi zane  z  ul. 3 Maja.  Jak  uruchomimy   t tylko projekty  europejskie to zablokujemyą  
miasto  na 1,5  roku.  

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
My  w ci gu dwóch  tygodni  mo e nie  tyle zrobimy projekt organizacji  ruchu, bo to jestą ż  
niemo liwe, natomiast  spróbujemy  na o y  na  plan  wszystkie zadania drogowe  w zakresież ł ż ć  
infrastruktury  tramwajowej  i  odpowiadaj c   sobie  na  pytanie   -  jaki  b dzie  skuteką ę  
komunikacyjny, je eli  chodzi o komunikacj  zbiorow   w przypadku realizacji  tych  zadaż ę ą ń 
przez  dwa lata. Przypomn , e  Gda ski Projekt  Komunikacyjny  musi by  zako czony    doę ż ń ć ń  
ko ca  2007  roku. Poprzeczka  jest   bardzo wysoko ustawiona i  musimy spróbowa   jń ć ą 
przeskoczy . ć

Radna Maria  Ma kowska  ł
Z uwagi na brak rodków pewne  wnioski  z o one  przez  radnych  co do ulic lokalnych  nieś ł ż  
wesz y  do WPI.  Ja  to  rozumiem. Ale ja z o y am dodatkowe jeszcze  cztery dodatkoweł ł ż ł  
wnioski,  czy  one  zostan  wyrzucone   do kosza  i  wszyscy  o nich zapomn ,  czy    b dą ą ę ą 
figurowa   w jakim   zestawieniu  i z czasem przygotowane  do realizacji. Np. ul.  Jesionowa,ć ś  
Radarowa, Malczewskiego, na Stoku.

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
Je eli  wnioski by y  z o one,  jako wnioski uproszczone  to powinny  si  znale  w tymż ł ł ż ę źć  
zestawieniu, jakie  radni otrzymali.  Je eli ich nie ma, to  nale y  wyja ni   z koordynatoremż ż ś ć  
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programu operacyjnego, tj. z Panem Nietupskim, który   otrzyma  zestawienie  wniosków.ł  
Najwa niejsze  wnioski  zg oszone  do  realizacji a mia y  dokumentacje to znalaz y si  wż ł ł ł ę  
WPI.  Natomiast  tam  gdzie  nie  ma  dokumentacji,  to   s  one  w  za czniku  nr  4  –  wą łą  
przygotowaniu. 

Radna Maria  Ma kowska  ł
Nie ma ich w za czniku  nr 4, ale chcia abym, aby si  tam znalaz y. łą ł ę ł

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Mamy  informacj ,  e   znale li my   si  w   pierwszej   trójce   pa stw,  które   mogę ż ź ś ę ń ą 
organizowa    mistrzostwa  w pi ce no nej. Czy t o oznacza, e mamy ju  inwestowanie?ć ł ż ż ż

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
W momencie, kiedy  informacja by  a negatywna co  do stadionu, to przygotowali my panuł ś  
Prezydentowi  wersj  bis z uwzgl dnieniem przesuni cia  realizacji  czasie i nak adach.  Poę ę ę ł  
przedstawieniu  wersji  bis  otrzyma em, e ta wersja jest nieaktualna, poniewa  Polska mał ż ż  
szans  wej  do tego.  W  zwi zku  z  powy szym  wersja  pierwotna  WPI   przedstawionaę ść ą ż  
Radnym  jest aktualna z niewielkimi   ró nicami –  dosz o  jedno, albo dwa zadania. To sż ł ą 
kosmetyczne  zmiany i t   autopoprawk   Radni otrzymaj  jutro.  W 99  % autopoprawka  taę ę ą  
uwzgl dnia  z o one przez  Komisj  poprawki.ę ł ż ę

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Przeprowadzili my   do   dog bn   dyskusj  dotycz c    dwóch uk adów komunikacyjnychś ść łę ą ę ą ą ł  
i mammy jasno , co  do przygotowania i potrzebnych   mniej wi cej rodków. Proponuj ,ść ę ś ę  
aby my pozytywnie przyj li te proponowane  rozwi zania planu inwestycyjnego miasta naś ę ą  
lata  2006 – 2010. 

Pan Krzysztof  Rudzi ski  - Dyrektor  Wydzia u Programów  Rozwojowychń ł
Jutro w   ci gu   dnia,  otrzymacie   pa stwo wersj   zmodyfikowan   z  uwzgl dnionymią ń ę ą ę  
wnioskami Komisji z 11 pa dziernika 2005r.ź
Je eli  chodzi o wiercenia, to cz ciowo pozostawiamy  te kwoty. Poniewa   badania zosta yż ęś ż ł  
wykonane i   w tej  chwili,  na podstawie   tych bada ,  nale y   wykona   tylko koncepcjń ż ć ę 
techniczn   do prowadzenia analiz,  to  w przysz ym roku  finansujemy tylko koncepcj .ą ł ę  
Dalszych badan  nie b dzie prowadzonych. ę

Po tych   wyja nieniach,  nie  zg aszaj c   uwag  ani  poprawek,  Komisja  przyst pi a   doś ł ą ą ł  
g osowania.ł

Opinia:
Komisja  –  4 g osami za, przy 2 g osach wstrzymuj cych sił ł ą ę –  pozytywnie zaopiniowa ał  
projekt  uchwa y  w sprawie  uchwalenia Planu  Inwestycyjnego Miasta Gda ska  na latał ń  
2006-2010 zawartego w druku 1637.
Opinia Nr 98-23/180/05  , stanowi za cznik nr 7  do  niniejszego protoko u.łą ł  

PUNKT  2
Zapoznanie si    z pismem Prezydenta Miasta  Gda ska  w sprawie  negatywneję ń  
opinii Prezydenta  Miasta  w sprawie mo liwo ci zaliczenia  do dróg gminnychż ś  
ul. Gosty skiej, Wiosennej, Sierpniowej i Lipcowej  ń i zaj cie stanowiska w teję  
sprawie.

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Prezydent  Miasta  w  pi mie   ZDiZ-UD/A/2005/ P/2756/4  z  dnia  3.08.2005r.  wyraziś Ł ł 
negatywn  opini , co  do mo liwo ci zaliczenia ulic  Gosty skiej, Wiosennej, Sierpniowej ią ę ż ś ń  
Lipcowej do kategorii ulic  gminnych.
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Komisja  przeprowadzi a   wizj  lokaln  i  dyskusje  na ten temat  , po czym wyst pi a  zł ę ą ą ł  
pismem, gdzie prosi a  o przedstawienie propozycji   zarz dzania tymi ulicami w przypadkuł ą  
nie  zaliczenia  ich   do  kategorii  dróg   gminnych.  Prezydent  Miasta    w  pi mie  ZDiZ-ś
UD/1801/2005/ P/3672/2 z dnia 5.10.2005r.  udzieli   Komisji odpowiedzi   Ł ł
Przewodnicz cy   odczyta    to  pismo,  ą ł które   stanowi  za cznik   nr  8   do   niniejszegołą  
protoko u.ł

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Prezydent Miasta   na posiedzeniu  Kolegium   podj   decyzj  przekazania  zarz dzaniaął ę ą  
drogami  wewn trznymi  do ZDiZ. Ta decyzja dotyczy a  przej cia    tego zadania od  1ę ł ę  
stycznia 2006r. W zwi zku z  tym, ZDiZ przygotowa  plan  finansowy, bo takich  dróg  jestą ł  
sporo i maj  ten mankament, e s   rozrzucone   po  ca ym mie cie, po ma ych kawa kach.ą ż ą ł ś ł ł  
Osobi cie zwraca em si  do Prezydenta Lewny  oto, eby decyzja przekazania  zarz dzaniaś ł ę ż ą  
tymi   drogami  by a  powi zana  z  bud etem,  tj.  je eli  miasto jest  w stanie   w  swoimł ą ż ż  
bud ecie  uwzgl dni  rodki na  utrzymanie  tych  dróg  od 1 stycznia 2006r.  Je eli ich nież ę ć ś ż  
ma, albo  b dzie  ich tylko po owa,   to zróbmy  to w czasie  adekwatnie   do wysoko cię ł ś  
nak adów. Przekazanie nam tych zda   bez  pieni dzy  spowoduje to, e    de facto  nieł ń ę ż  
b dziemy w stanie si  z niczego  do ko ca  wywi za . Dodam, e  nie znam w tej sprawieę ę ń ą ć ż  
ostatecznej  decyzji. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Mieszka cy, czy w a ciciele nieruchomo ci  przy  w/w wy ej ulicach  po to wyst powali  doń ł ś ś ż ę  
gminy o zaliczenie tych dróg, do dróg  publicznych, licz c   na to, e   znajd  si  w ródą ż ą ę ś  
inwestycji, które  w nied ugim czasie  zostan  wykonane. ł ą
Potraktowanie   dróg   lokalnych-wewn trznych  jak  dróg   publicznych  wydaje  si  byę ę ć 
w a ciwym rozwi zaniem. ł ś ą

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Ustawa  o drogach  publicznych stanowi cztery kategorie: gminne, powiatowe,  wojewódzkie i 
krajowe, ale  równie  wprowadza nazewnictwo drogi wewn trznej. Drogi wewn trzne s  toż ę ę ą  
drogi,  które  nie  spe niaj   kryteriów   drogi  publicznej  ,  ale  s   po o one  na  terenachł ą ą ł ż  
nale cych do miasta. żą
Poniewa   jest   to  dla   nas  nowa   dzia alno  i  musimy  zorganizowa   obs ug   tejż ł ść ć ł ę  
dzia alno ci, bo  musi mie  osobny bud et.  Termin przej cia  obs ugi   dróg wewn trznychł ś ć ż ę ł ę  
musi by   ci le powi zane  z przekazanymi rodkami.  Szacunkowo rodki te okre lili myć ś ś ą ś ś ś ś  
w wysoko ci ok. 5 mln z . kwota  ta obejmuje utrzymanie zieleni, nawierzchni, o wietlenia ,ś ł ś  
drzewostanu – potrzeby w drogach wewn trznych s  bardzo  du e. ę ą ż

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
Chcia bym jeszcze  doda , e  przygotowanie  samych uchwa    w tej sprawie  nie stanowił ć ż ł  

adnego problemu. Czekamy  tylko na w a ciw    decyzj   odno nie   finansowania tychż ł ś ą ę ś  
dróg. 

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Na moje  zaproszenie  przyby    mieszkaniec  ulicy  Wiosennej i pozwolicie  pa stwo, eł ń ż  
oddam jemu g os.ł

Pan Piotr Jaszczur –mieszkaniec ul. Wiosennej
Problem nie le y  tym, czy ta  droga  b dzie pod opiek  ZDiZ, czy nie ale my mieszka cyż ę ą ń  
chcieliby my, aby ta droga  sta a  si  drog   gminn , chocia by z uwagi na to, e   w niejś ł ę ą ą ż ż  
zlokalizowana jest  ca a  infrastruktura. Nikt  t   droga  si   nie opiekuje, nikt nie od nie a, ał ą ę ś ż  
jest ona w asno ci   gminy.ł ś ą
Pro ba  do komisji jest taka, aby  rozpatrzy   mo liwo   zakwalifikowania tych ulic jakoś ć ż ść  
dróg  gminnych, które   de facto stanowi  dojazd  do kilkuset posesji. ą
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Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Tak, ale  negatywna opinia  Prezydenta  Miasta  w tej kwestii. 

Pan Piotr Jaszczur –mieszkaniec ul. Wiosennej
Dlatego mamy pro b , aby Komisja zwróci a  si   z  pro ba o ponowne  rozpatrzenie tegoś ę ł ę ś  
tematu. 

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
Negatywna opinia Prezydenta  jest  wysnuta  z samego prawa.  Te ulice, które  pe nia  funkcjeł  
obs ugi  osiedli mieszkaniowych, powoduje, ze  nie mog   by  one zaliczone  do kategoriił ą ć  
dróg gminnych. Art. 8 ustawy  o drogach  publicznych  stanowi o tym, e   drogi obs uguj ceż ł ą  
osiedla mieszkaniowe s  drogami wewn trznymi. Je eli Rada Miasta  uzna aby, e  drogaą ę ż ł ż  
taka  jest drog   kategorii gminnej sta oby  to w sprzeczno ci  z przepisami prawa. ą ł ś
Uwa am,  e   je eli   ZDiZ   zostan  przyznane  rodki  na  utrzymanie   tych   drógż ż ż ą ś  
wewn trznych, to punktu widzenia mieszka ców nie b dzie najmniejszych  problemów i teę ń ę  
drogi  w zasadzie  b dzie  traktowane  identycznie tak samo jak drogi gminne. ę

Radna Danuta Putrycz  - cz onek Komisjił
Z tej odpowiedzi  wynika, e nie ma adnego  problemu, aby spe ni  postulaty mieszka ców.ż ż ł ć ń  
Jest  to  tylko kwestia   uchwalenia statutu i przyznania rodków. ś
Wnioskuj ,  aby Komisja  wyst pi a  do Pana Prezydenta o  uregulowanie  w mo liwie jakę ą ł ż  
najszybszym   terminie  kwestii utrzymanie  dróg wewn trznych, nie zmieniaj c  oczywi cieę ą ś  
kategorii dróg - przyznaj c  rodki i uchwalaj c statut.ą ś ą

Radny Tadeusz M kal – przewodnicz cy  Komisjię ą
Równie   chcia bym  prosi ,  aby my w  dniu dzisiejszym nie podejmowali   decyzji,  ależ ł ć ś  
wyst pi   do Prezydenta Miasta  o informacje,  o terminie przej cia   roli  zarz dcy  drógą ć ę ą  
wewn trznych  przez  ZDiZ  i jakie rodki przewiduje  si   na  realizacj  tego zadania. . ę ś ę ę

Pan Romuald   Nietupski  - Dyrektor ZDiZ
Chcia bym doda , e  jest  to dla nas bardzo powa ny  problem,  bo  po przyznaniu nam tychł ć ż ż  
zada  musimy w  trybie zamówie   publicznych  wy oni  wykonawców. Mo emy zrobi   toń ń ł ć ż ć  
dopiero   wtedy, kiedy b dziemy mieli zapewnione  rodki. Poprosz   Pana Radowicza, abyę ś ę  
krótko  przedstawi   skale  tych dróg wewn trznych. ł ę

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
Jest  to ok. 190 ulic  na terenie Gda ska  o cznej d ugo ci ok. 80 km. Do tego  dochodzń łą ł ś ą 
jeszcze  rozsiane po ca ej powierzchni administracyjnej Gda ska tzw. si gacze. Czyli  boczneł ń ę  
nieruchomo ci o klasie u ytku  droga, których jest ok.  3,5  tysi ca  o powierzchni ok. 2,5 mlnś ż ą  
m2. 

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Jaka jest ró nica  mi dzy   ulicami, o których  tutaj  mówimy a uliczkami np. na Wzgórzuż ę  
Mickiewicza ?

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
Bardzo dobre pytanie. Otó  s  to pewne  zasz o ci . Funkcja tych uliczek  jest bardzo podoba iż ą ł ś  
tak naprawd   nie powinny  by  one  drogami  gminnymi. Zdajemy  sobie spraw , e wę ć ę ż  
poprzednich latach , kwalifikowanie  tych  ulic, czasami an blok   doprowadzi o  do takiejł  
sytuacji jak jest w chwili obecnej. 

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
Nie do ko ca mam takie zdanie. Jak  jest spó dzielnia   mieszkaniowa    to jest okej, ale  je eliń ł ż  
osiedle sk ada  si  z w a cicieli prywatnych  to jak Pan sobie  wyobra a zarz dzanie drogł ę ł ś ż ą ą 
przez  kilkaset w a cicieli ?Bo ja  sobie tego nie wyobra am. ł ś ż
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My mo emy  mówi   o drodze  wewn trz osiedlowej w sensie  jednostki terytorialnej, ale zż ć ą  
punktu  widzenia  praktycznego  jest  to  droga   publiczna,  poniewa   dziesi tki  czy  setkiż ą  
w a cicieli zamieszkuje przy tej drodze. ł ś

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
Mamy  tutaj do czynienia  z jednym z kryteriów, którymi  wg nas kwalifikuje si  tak   ulic  ię ą ę  
jest  to kryterium  funkcjonalne. To o czym mówi Pan radny, to  w  takim przypadku jest 
w a ciwie jedna  funkcja -  funkcja  obs ugi mieszkaniowej. ł ś ł

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodnicz cy Komisjią
W tych  budynkach  mog   by   równie   biura  rachunkowe, biura drobnej obs ugi, itp. ą ć ż ł

Pan Maciej Radowicz -  ZDiZ 
To jest tak  jak na osiedlu mieszkaniowym i  to wynika   wprost  z przepisów  ustawy na 
osiedlu  te   mog   by  drobne  us ugi, a mówimy  o drogach wewn trznych. ż ą ć ł ę
W chwili obecnej  po ród 1250 ulic, bo  mniej wi cej tyle jest w Gda sku dróg  publicznych ,ś ę ń  
bardzo  du   cz  z nich  jest   drogami  gminnymi  na  wyrost, co  do tego nie mamżą ęść  
najmniejszych w tpliwo ci, ale  jest to pewna zasz o . ą ś ł ść
Zadali my  sobie  pytanie,  czy fakt  e  cz   ulic  gminnych jest  do nich  nies usznieś ż ęść ł  
zakwalifikowanych, to czy dalej mamy  to robi ?ć

Radna Danuta Putrycz – cz onek Komisjił
Wg mnie powinna by   podj ta uchwa a, która  okre la aby,   do nadzorowania  i utrzymaniać ę ł ś ł  
których ulic  gmina jest zobowi zana.ą

Pan Piotr Jaszczur – mieszkaniec ulicy Wiosennej
 Te  ulice  powsta y w  latach 80-tych i ca y  czas  by y  one drogami gminnymi. Niestety,ł ł ł  
opracowany  zosta  nowy plan miejscowy i  ni st d ni  zow d  cze   tych  ulic  uznanoł ą ą ść  
drogami lokalnymi. I tak powsta   ca y  problem.  My  chcieliby my  to jako   uregulowa .ł ł ś ś ć  
Poprzez   ulic  Wiosenna  i  Gosty sk   jest   dojazd   do  dróg  gminnych  Czerwcoweję ń ą  
Marcowej. Jest  to zasz o , nikt  nie zauwa y , e poprzez  ulice   wewn trzne jest  dojazdł ść ż ł ż ę  
do  ulic  gminnych.  My  chcieliby my,  aby   te   ulice   by y   zakwalifikowane   do drógś ł  
gminnych, chocia by dlatego, e  w nich  zlokalizowane s  sieci infrastruktury miejskiej. Poż ż ą  
drugie, jest  to jedyny  dojazd  do  ulic gminnych. 

Radny Tadeusz M kal - przewodnicz cy Komisjię ą
Plan miejscowy nie okre la, czy jest  to droga  gminna czy lokalna.  Plan okre la   tylkoś ś  
parametry u ytkowe, a nie kategori  prawna. ż ę

Radny Ryszard  Klimczyk – cz onek Komisjił
Czy  gmin a powinna  poczuwa   si  do odpowiedzialno ci za zarz dzanie t  drog ? Moimć ę ś ą ą ą  
zdaniem powinna, bo jest tam ewidentny  interes  publiczny, interes miejski. Jest   to  bez 
w tpienia droga  publiczny  w potocznym rozumieniu tego s owa i z pewno ci   sprawiedliweą ł ś ą  
jest i s uszne, aby gmina  zaj a si  swoim maj tkiem. ł ęł ę ą

Radny Tadeusz M kal - przewodnicz cy Komisjię ą
Aby ju   nie przed u a    tej dyskusji proponuj , aby Komisja  zawnioskowa a  do Prezydentaż ł ż ć ę ł  
Miasta  o :
• podanie   terminu  przekazania  Zarz dowi  Dróg  i  Zieleni   obowi zku  zarz dcy  drógą ą ą  

wewn trznych,ę
• opracowanie i zg oszenie Radzie Miasta Gda ska do uchwalenia zmiany Statutu Zarz duł ń ą  

Dróg i Zieleni w  tym zakresie,
• podanie wielko ci  zaplanowanych – przewidzianych  na  rok 2006  w  bud ecie Miastaś ż  

Gda ska   rodków na utrzymanie dróg  lokalnych ,ń ś
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Równie  zawnioskuje  o ponowne przeanalizowanież   zakwalifikowania ulic  Gosty skiej  iń  
Wiosennej  do kategorii  dróg gminnych ze wzgl du na ich znaczenie w  uk adzie  drogowymę ł  
Kie pina. ł

Kto z Pa stwa radnych jest za  takim wnioskiem ? za  5 g osów – jednog o nie.ń ł ł ś

Powy sze  ustalenia  zawarte  zosta y    we  ż ł Wniosku  Nr  98-23/11/2005   ,    który   
stanowi  za cznik nr  9  do niniejszego protoko u. łą ł

PUNKT  3
Wolne  wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.

Radna Danuta  Putrycz  - cz onek Komisjił  zawnioskowa a,   aby Komisja    zapozna a si  zł ł ę  
projektem mpzp Jasie , rejon ul. ródlanej w kontek cie  pism w a cicieli nieruchomo ci,  wń Ź ś ł ś ś  
szczególno ci i pisma Pa stwa  Myszy.ś ń

Przewodnicz cy  Komisji poinformowa , e  poprosi Dyrektora Biura Rozwoju Gda ska, oą ł ż ń  
zreferowanie  tego tematu na  najbli szym posiedzeniu Komisji.ż

Na tym posiedzenie  zako czono – godz. 19,00 ń

                                                                                            Przewodnicz cy  ą
                                                                                Komisji Rozwoju Przestrzennego  

                                                                                           Tadeusz M kalę

Protoko owa a:ł ł

Bogus awa Pieklikł
Protokó  sporz dzono: Gda sk 12 stycznia 2006r.ł ą ń
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